
Geachte leden van de raad,

Bij deze informeer ik u over de demonstratie ‘Wie kent ‘m niet’,  die morgen in Rijswijk plaatsvindt.

Op 4 november ontving  ik van een inwoner van de gemeente Den Haag een verzoek om op 21 
november in Rijswijk een Sinterklaasoptocht te organiseren. In het kader van de bestrijding van het 
coronavirus is in de noodverordening van de Veiligheidsregio Haaglanden bepaald dat evenementen 
niet mogen plaatsvinden. Daarmee zijn onder meer sinterklaasoptochten niet toegelaten. Dit is 
medegedeeld aan de organisator.

In een toelichting heeft de organisator op 7 november aangegeven dat zijn verzoek moeten worden 
aangemerkt als een demonstratie, waarbij gedemonstreerd wordt voor het behoud van de zwarte 
pieten-traditie, met een maximaal aantal deelnemers van dertig personen. 

Hierop is door de gemeente en politie aangegeven dat een demonstratie uitsluitend kan plaatsvinden 
als het een ‘statische demonstratie’ zou zijn, oftewel een demonstratie op één vooraf bepaalde plek, 
ivm de handhaafbaarheid van de geldende coronamaatregelen. Dit was dus bekend bij de 
organisator.

In de daaropvolgende periode is de demonstratie getoetst aan de veiligheidseisen en coronacrisis 
gerelateerde voorschriften. Gezien de maatschappelijk controversiële context waarin dergelijke 
demonstraties plaatsvinden, vergt het de nodige voorbereidingstijd voor alle betrokken 
veiligheidspartners.

Zoals u eerder is medegedeeld geldt op dit moment een wettelijk opgelegd regime waarin het 
verlenen van diverse vergunningen de bevoegdheid is van de voorzitter van de Veiligheidsregio 
Haaglanden, in casu burgemeester Jan van Zanen (hoogste opschalingsniveau GRIP4). Dit geldt ook 
voor vergunningen vanuit de wet op Openbare Manifestaties. Vanochtend heeft de VRH-voorzitter 
de vergunning afgegeven voor een statische demonstratie op het Piramideplein.

Ik hecht er tot slot aan om mijn zorg met u te delen over de beeldvorming die is ontstaan in de lokale 
media, met name door berichtgeving vanuit de organisator. Hierdoor is ten onrechte de indruk 
ontstaan dat het om een sinterklaasactiviteit gaat met het karakter van een evenement. Ook het feit 
dat de organisator de media heeft gezocht met informatie als de route etc, zonder op dat moment 
over een vergunning te beschikken, heeft bijgedragen aan de verkeerde beeldvorming.
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